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روایت داغ

 ال کلاسیکوی احتمالی 
در جام حذفی

قرعه کشی رقابت های مرحله نیمه نهایی جام حذفی 
امروز برگزار شد که طبق آن، تیم های داماش گیلانیان 
و سایپا در رشت برگزار کننده یک مسابقه خواهند بود. 
دیگر بازی نیز میان سپاهان و برنده دیدارهای مراحل 
قبلی پرسپولیس برگزار می شود. سرخپوشان پایتخت 
ابتدا در یک هشتم نهایی با سپیدرود دیدار می کنند 
و بعد برنده شان به مصاف پدیده می رود. در ادامه هر 
تیمی بالا بیاید، باید با سپاهان در نیمه نهایی مصاف 
بدهــد. اتفاقی که احتمال تکرار دیدار پرســپولیس 
و ســپاهان در جام حذفی را بالا می برد. با این شرایط 
شانس سایپا نیز برای رســیدن به فینال زیاد شده و 
 علی دایی در آستانه کسب چهارمین قهرمانی حذفی

 قرار می گیرد.

داد
روی

شهروند| از زمانی که ســپاهان در فوتبال ایران تبدیل 
به یک قطب شــد و به دوگانگی همیشگی پرسپولیس و 
استقلال پایان داد،  تقابل این تیم با تیم های پرطرفدار تهرانی 
همواره با حاشیه و جنجال و حساسیت های زیادی همراه 
بوده است. تاریخ رقابت های حساس پرسپولیس و سپاهان 
هم که جنجال و حتی فاجعه در آن کم نبوده، باعث شده این 
بازی لقب ال کلاسیکو یا دربی ایران را بگیرد. حالا حسابش را 
بکنید که بازی دیروز در شرایطی برگزار شد که هر دو تیم در 
لیگ برتر باختی نداشته اند و در کورس قهرمانی قرار دارند. 
این بازی سرتاسر هیجان بود و حاشــیه و البته درگیری و 

کری بین بازیکنان و هواداران!
  سپاهانی ها که حســابی با پرسپولیسی ها کری دارند، 
دیروز باز هم پرچم ژاپن را در ورزشــگاه به اهتزاز درآوردند 
و روی یکی از آنها نوشــته شده بود؛ کاشــیما و قشقایی! 
پرسپولیسی ها هم در واکنش به این اتفاق پرچم سپاهان را 
اتش زدند. شجاع خلیل زاده که قبلا بازیکن سپاهان بود،  به 
تند ترین و بدترین شکل ممکن مورد لطف اصفهانی ها قرار 
گرفت و 90دقیقه به او توهین شد. پرسپولیسی ها هم علیه 
قلعه نوعی استقلالی که حالا سرمربی سپاهان است، شعار 
دادند. این جو کاملا ملتهب خود به خود باعث شــد بازی با 

حساسیت بیشتری برای هواداران دو تیم دنبال شود. 
  در کنار ایــن کری  خواندن ها البته چنــد اتفاق ویژه و 
خوب هم افتاد. محرم نویدکیا و محمود کریمی دو ســتاره 
سال های قبل سپاهان قبل از بازی به اردوی این تیم رفتند 
و در ورزشگاه هم حاضر شدند. باشــگاه سپاهان به خاطر 
تلاش های سیدجلال حسینی در فوتبال ایران و خداحافظی 
از فوتبال ملی از این بازیکن که زمانی هم در اصفهان برای 
آنها بازی می کرد، تجلیل و قدردانی کرد. برانکو و قلعه نوعی با 

نهایت احترام در کنار زمین با هم رفتار کردند. 
  از آنجایی که باشگاه سپاهان برنامه خاصی برای فروش 
بلیت به تمام هواداران پرســپولیس نداشــت،  بسیاری از 
هواداران این تیم نتوانســتند برای حضور در نقش جهان 
بلیت خریداری کنند و پشت در ماندند. جالب اینجاست که 
برای کم کردن صدای تشویق هواداران پرسپولیس هم به 

هیچ کدام از آنها اجازه داده نشد که شیپورهای مخصوص 
خود را وارد ورزشــگاه کننــد. جالب اینجاســت که این 

محدودیت برای هواداران سپاهان وجود نداشت.
  مسئولان باشگاه سپاهان وعده داده  بودند اقدامات لازم 
را انجام خواهند داد تا بخشی از سکوهای طبقه دوم نقش 
جهان برای بازی حساس با پرسپولیس در اختیار هواداران 
قرار بگیرد اما این اتفاق رخ نداد. با این که بیش از یک ســال 
از افتتاح این استادیوم می گذرد، نه تنها به دلایلی نامعلوم 
ســکوهای طبقه دوم هنوز آماده میزبانی از تماشــاگران 
نیست،  بلکه به محوطه اطراف ورزشگاه هم رسیدگی نشده 
و هنوز باید کارهــای عمرانی زیادی برای رســیدن نقش 
جهان به استانداردهای لازم صورت بگیرد. یکی از اتفاقات 
ناراحت کننده استفاده هواداران هر دو تیم از نارنجک های 

دستی بود که در چند نوبت شاهد انفجار بودیم. 
  شاید همه انتظار یک بازی کاملا تاکتیکی و بهتر از سوی 
دو تیم قدرتمند فوتبال ایران را داشتند، در طول 90دقیقه 
حملات زیادی روی دروازه دو تیم انجام شــد. تلاش هر دو 
تیم برای برنده شدن و رسیدن به ســه امتیاز با راه و روشی 

بود که برانکو و قلعه نوعی برای شاگردان خود درنظر گرفته 
بودند. البته کیفیت بازی در نیمه اول خیلی زیاد نبود اما در 
نیمه دوم هیجان به اوج خود رسید. در دقیقه 74 هم اولین 
گل با ضربه استثنایی عزت الله پورغاز روی خروج و دفع توپ 
اشتباه بیرانوند به ثمر رسید. پورغاز با این گل که اصلا هیچ 
تماشاگری انتظار آن را نداشت، استادیوم را منفجر کرد. بعد از 
گل سپاهان، حملات پرسپولیس روی دروازه حریف بیشتر 
شد. شــاگردان برانکو نمی خواستند اولین شکست فصل 
را در این بازی حیثیتی از ســپاهان داشته باشند. درنهایت 
روی یک صحنه شــروع مجدد و شلوغی محوطه جریمه 
علیرضا فغانی در یک تصمیم بحث برانگیز برای پرسپولیس 
اعلام پنالتی کرد و علی علیپور گل مساوی را در دقیقه 89 از 
روی نقطه پنالتی به ثمر رساند تا جدال دو تیم پرطرفدار و 
قدرتمند برنده نداشته باشد. جنگ این دو تیم و هوادارانشان 
هم قطعا تا پایان فصل ادامه خواهد داشت، چون هر دو تیم تا 
روز آخر برای قهرمانی رقابت خواهند کرد.  گفتنی است در 
دقیقه 91 هم کی روش استنلی و کمال کامیابی نیا با تصمیم 

فغانی از زمین مسابقه اخراج شدند.

پنالتی، پنالتی لعنتی
 در روزی که پرچم ژاپن به اهتزاز درآمد و پرچم سپاهان به آتش کشیده شد، برانکو و قلعه نوعی همدیگر را در آغوش کشیدند 

و امتیازات را هم تقسیم کردند؛ این یعنی ادامه انتظار برای تعیین قهرمان نیم فصل 

 آیا مخاطبان بانوی عمارت را پسندیده اند؟ 
درباره این سریال چه می گویند 

پس سیبیلاشون کو؟!
»خندوانه« و »دورهمی« تذکر گرفتند

 دردسر خوانندگان تازه کار
 برای مهران مدیری و رامبد جوان 

شــهروند| اســتفاده از خوانندگان تــازه کار در 
برنامه های تلویزیونی، کار دســت مهــران مدیری و 
رامبد جوان داده اســت. محمدباقر معلم، مدیر دفتر 
موسیقی و سرود ســازمان صداوســیما  به تازگی از 
تذکر به برنامه های خندوانه و دورهمی به دلیل آوردن 
خوانندگان تازه کار به برنامه هایشــان خبر داده است. 
او البته اصــلا این موضوع را قبول نــدارد که دعوت از 
خوانندگان پاپ موسیقی به ســازمان صداوسیما در 
دست مافیایی اســت که عده ای را یک شبه به شهرت 
می رسانند: »دفتر موسیقی هیچ آنتنی در اختیار ندارد. 
ما فقط سامانه ای داریم که در این سامانه سعی می کنیم 
تمام ملاحظات دغدغه مندان این حوزه را رعایت کنیم. 
این مورد به هیچ وجه در حوزه اختیارات دفتر موسیقی 
سازمان صداوسیما نیســت. روال کار اینچنین است 
که اثر پخش شده در شبکه های مختلف یا برای دفتر 
موسیقی ارسال شــده و از این جا مجوز پخش گرفته 
اســت یا این که اگر مجوز نداشته باشد، مسئولیتش 
برعهده مدیر شبکه است. بسیاری از کارها، شاید اصلا از 

دفتر موسیقی سازمان مجوز نگرفته باشد.«
 معلم در گفت وگو با تســنیم از بخشنامه ای حرف 
می زند که دربــاره آثار قابل پخش یا پخش شــده در 
صداوســیما تصمیم می گیرد: »اگر اثری از سازمان 
پخش شود و مجوز دفتر موسیقی را نداشته باشد، مدیر 
شبکه مسئول آن است. اگر کاری بدون مجوز ما منتشر 
شود، نخستین کاری که می کنیم این است که تذکر 
می دهیم یا این که عدم صلاحیت فرد دعوت شده را به 
مسئولان شبکه تذکر می دهیم. بنابراین برنامه های 
دورهمی و خنداونه دراین بــاره تذکراتی گرفته اند و 
در عین حال اگر کار خوبی هم انجام داده ند، تشــویق 

شده اند.«
 اما نکته جالب ماجرا از صحبت هــای مدیر دفتر 
موسیقی و سرود ســازمان صداوسیما این است که 
حتی کارهایی که در وزارت ارشــاد مجوز گرفته اند، 
برای پخش در صداوســیما باز هم باید مجوز از این 
دفتــر بگیرند: »آثاری کــه در وزارت ارشــاد مجوز 
می گیرند، بــا این فرض تایید می شــوند که جامعه 
هدفشان مثلا 3 هزار نفر و برای مخاطب خاص است، 
اما در این جا مخاطب عامه  مردم هســتند و ممکن 
اســت هر برنامه میلیون ها مخاطب داشته باشد. در 
این جا باید سلایق مختلف لحاظ شود. اگر قرار است 
هر موســیقی در تلویزیون پخش شــود، بهترین را 
انتخاب می کنیم.« او در بخش دیگری از حرف هایش 
درباره گلایه شهرام ناظری از صداوسیما درباره پخش 
بدون اجازه آثــارش می گوید: »خیلــی از گلایه ها 
حقوقی نیست، اما حقیقی و اخلاقی می تواند باشد. 
ما هم ســعی می کنیم این حرمت ها را پاس بداریم. 
اگر مشکلاتی که آقای ناظری مطرح کرده اند حقوقی 
باشد، باید گلایه ها و شکایت خود را به ما رسما اعلام 
کند. اما بخش اخلاقی مسأله را ما تمام قد در خدمت 
استاد هستیم و از ایشــان دعوت می کنیم که با هم 
صحبت کنیم تا این اختلاف ها را حل کنیم. این مسأله 

درباره تمام اهالی موسیقی صدق می کند.«

هیجان انگیز

شهروند| کاوه های موسیقی راک ایران با هم همکاری می کنند. این خبر را دیروز رسانه ها اعلام کرده و نوشتند که 
کاوه یغمایی و کاوه آفاق در کنار هم روی اســتیج رفته و با هم اجرای مشترک خواهند داشت. این خبر از جایی ریشه 
گرفت که در کنسرت کاوه یغمایی که در روزهای 15 و 16 آذر در تالار وزارت کشور برگزار شد، کاوه آفاق دیگر خواننده 
راک این مرزوبوم نیز یکی از میهمانان کنسرت بود. حضور او کاوه یغمایی را واداشت تا تماشاگران را سورپرایز کرده و از 
آفاق قول یک اجرای مشترک را بگیرد. این پیشنهاد با استقبال کاوه آفاق و حاضران در تالار وزارت کشور همراه شد و حالا 

علاقه مندان راک منتظر کنسرت یا آهنگ مشترک این دو خواننده محبوب هستند.

 کاوه های راک 
 روی استیج
 می روند

رامبد جوان:  »بشدت بدم 
می آید که میهمانی را دعوت 
بکنــی و بخواهی حالش را 
بگیری یا به  نحوی اذیتش 
کنی که احساس کند مورد 
توهین قرار گرفته است. در واقع از تبدیل گفت وگو 
به چیزی شبیه بازجویی منزجرم. اصلا دوست ندارم 
وارد مرزهایی از ذهن و زندگی میهمان بشــوم که 
دلش نمی خواهد. مــا در خندوانه یک  نوع الگوی 
معاشرت را در نظر داریم؛ یعنی در عین معاشرت 
نمی خواهیم هر سوال یا مســأله ای را طرح کنیم، 
بلکه بیشــتر تلاش داریم که احســاس امنیت و 

آرامش را منتقل کنیم.«
 

نامــداری:  آزاده 
»جداشدن یک اتفاق مهلک 
نیســت،  من ازدواج کردم، 
فهمیدم اشــتباه بــود و 
اشتباهم را جبران کردم. اگر 
هم آن اتفاقات بر کار من اثر گذاشت، به این دلیل بود 
که جامعه مردسالاری داریم و آنها مرد را به جای زن 
انتخاب می کنند و طرف مقابل که اصلا تمایلی به 
آوردن نامش ندارم، جزو آن دسته افرادی است که 
از مدیران پیگیری کارش را می کند و به افراد زیادی 

زنگ می زند اما من این گونه نیستم.«
 

علی دایی: »فکر می کنم 
ژاپن مدعی اصلی قهرمانی 
جام ملت های آسیا است؛ اما 
ایران در سطح بسیار خوبی 
قــرار دارد و آمــاده ارایــه 
بازی های خوب در این مسابقات است. امیدوارم به 
فینال جام ملت های آسیا برسیم. ژاپن در روسیه 
نشــان داد که می تواند عالی بازی کند و بســیار 
پیشرفت کرده است. اگر ایران و ژاپن در مراحل قبل 
از فینال با هم بازی نکنند، بیشترین شانس را برای 
بازی مقابل هم در این مرحله دارند. تیم ملی ایران در 
دو، سه سال گذشــته، واقعا پیشرفت کرده است. 
بازیکنان مدت زیادی کنار هم بازی کرده اند و درک 

خوبی میان آنها وجود دارد.«
 

»خیلى  ها  لطیفی:  علی 
فوتبالی اسطوره هستند ولی 
معرفتی خیر؛ خداداد هر جا 
حق باید گفته شــود، آنجا 
هســت و از کار حق و خیر 
دریغ نمی کند. خداداد همه جا چوب معرفت خود را 
می خورد. جدیدا هم که هر کسی می خواهد بزرگ 
شود علیه بزرگان فوتبال و امثال خداداد مصاحبه 
می کنــد. به ایــن دوســتان می گوییــم که ما 
پیشکسوتان مشــکلات خودمان را حل می کنیم 
شما از آب گل آلود ماهى نگیرید، شما بهتر است به 
دنبال کار خودتان باشید. بگذارید حرمت ها بماند و 
ســتار هم باید بداند هیچ گاه در حدو اندازه خداداد 
نبوده و نیست. تکلیف آدم هایی مثل ستار همدانی و 
کعبی در فوتبال مشخص است و با مصاحبه علیه 
 بزرگانی مثــل خــداداد نمی توان موفق شــد و 

تیم گرفت.«

ره
چه

پولاد امین| این روزها تلویزیون به تسخیر بانوی عمارت درآمده است. سریالی با ظاهر تاریخی 
که داســتان ملودرامش ظاهرا دل از بینندگان تلویزیون برده و سریال را بدل کرده به گزینه اول 
بینندگان تلویزیون. در واقع بعد از دلدادگان منوچهر هادی که چند ســریال بعدی نتوانستند 
موجی ایجاد کنند و بی ســروصدا آمدند و رفتند، حالا بانوی عمارت یک بار دیگر در ساعاتی که 
روی آنتن است تماشاگران تلویزیون را از شــبکه های ماهواره ای جدا کرده و نشانده است پای 
تلاش های عزیزالله حمیدنژاد و همکارانش. به رغم این محبوبیت، سریال هنوز در فضای مجازی 
با واکنش های مثبتی روبه رو نشده و بیشــتر نظرات و پست ها و کامنت هایی که تحت هشتگ 
#بانوی_عمارت در فضای مجازی وجود دارد، سرشارند از طعنه و کنایه و شوخی و متلک به این 
سریال- و به خصوص طراحی لباس و گریم سریال که به  گفته کارشناسان سوتی ها یا گاف های 

آشکار و نهان فراوانی دارد.
درباره بانوی عمارت

بانوی عمارت داستانی عاشقانه در مقطعی از تاریخ قاجار را روایت می کند. داستانی که اگر چه 
در لایه های زیرین اش می کوشد به شرایط اجتماعی و سیاسی آن زمان بپردازد، اما از این رو که 
حوادث و کاراکترهای ســریال مابه ازای تاریخی ندارند و گفته شده که داستان سریال داستانی 
تخیلی با ظواهر داستان های تاریخی ا ست، این موضوع انتقاداتی را موجب شده است؛ از جمله 
کاربری که در توییتر نوشته: »نویسنده بانوی عمارت گفته شخصیت ها خیالي اند، در این بین 
سوال این است که وقتی ما داستان های واقعی از ادوار تاریخي مون داریم، مثل كتاب افسانه قاجار، 

چرا روایت تخیلی مثل سریال های كره ای؟! ما تاریخ داریم، چه نیازي ا ست به تخیل؟«
درباره کارگردان

بانوی عمارت را عزیزالله حمیدنژاد ساخته است؛ کارگردان سینما که با فیلم هایی چون هور 
در آتش و اشک سرما بین سینمادوستان اعتبار بالایی دارد و در زمینه تلویزیون نیز پیش از این با 
سریال چرخ وفلک تجربه اندوزی کرده بود. کارگردانی که خود به خود انتظارها را از بانوی عمارت 
بالا برده؛ اما این که توانسته این توقعات را برآورده سازد یا نه، داستانی دیگر است. فعلا در این حد 
داشته باشید که یکی از پرلایک ترین کامنت هایی که درباره کارگردانی بانوی عمارت منتشر شده، 
این است که »کارگردان فکر کرده با نشان دادن غمزه  معشوق و زیورآلات قجر می تواند مخاطب را 

جذب کنه و پای تلویزیون بنشونه! جناب کارگردان! داستان تعریف کن؛ همین«.
درباره بازیگران

بســیاری از منتقدان ویژگی مثبت ســریال بانوی عمارت را بازیگران تازه واردش می دانند. 
بازیگرانی که بیشترشان ریشــه در دنیای تئاتر دارند و در این سریال برای  نخستین بار جلوی 
دوربین رفته اند. در واقع به  جز پانته آ پناهی ها، علیرضا شجاع نوری، اندیشه فولادوند، غزل شاکری، 
رامتین خداپناهی، شبنم فرشادجو و نیکی نصیریان، بقیه بازیگران اصلی و فرعی سریال سابقه 
تئاتری دارند و این مهمترین ویژگی این سریال است که مخاطبان از آن استقبال کرده اند. در واقع 
این نکته که روند انتخاب بازیگر در تلویزیون تغییر کرده و بعد از ریحانه پارسای پدر و سانیا سالاری 
و ســامان صفاری دلدادگان این بار نوبت مریم مومن رسیده که در بانوی عمارت در کانون توجه 
قرار گیرد، نکته ای است که رضایت بینندگان سریال را موجب شده است. مریم مومن که تاکنون 

کمترین سابقه ای از او منتشر نشده است، به  گفته حمیدنژاد »در نخستین حضور حرفه اي خود 
در کنار بازیگران مشهور و خوشنامی چون خانم پناهی ها و غزل شاکری کم نیاورده است«. جالب 
این که سازندگان سریال در یک سال تولید بانوی عمارت بشدت کوشیدند عکسی از او منتشر 
نشود و رونمایی از مریم مومن با پخش نخستین قسمت های سریال انجام شد. حسام منظور دیگر 
بازیگر بانوی عمارت است که از سوی بینندگان سریال مورد استقبال قرار گرفته است. کاراکتر 
جذاب او البته در این زمینه بی تاثیر نبوده است؛ با این که نوع خاص حرف زدن او انتقادهایی را نیز 
باعث شده است: »میلیاردها خرج سریال شبه تاریخی شیک و تمیز به سبک کره ای ها کردن، 
زورشون اومده نقش اول سریال رو برای ایفای اولین نقش حرفه ای زندگیش حداقل یه کلاس فن 

بیان بفرستن، تازه ادعای سابقه تئاتر هم دارن ایشون!«
حواشی

بانوی عمارت از همان ابتدا با حواشی پرتعدادی مواجه است. بعد از ماجرای ترانه تیتراژ سریال 
که پای محسن چاوشی را به حواشی باز کرد، یکی از بازیگران فرعی سریال هم حاشیه ساخت تا در 
دو هفته ابتدایی شمار حواشی سریال به دو برسد که کم نیست. این حاشیه زمانی شکل گرفت که 
محمدعباس زاده معروف به آق کوچولو هنرمند کاشانی همزمان با پخش سریال از عدم دریافت 

دومیلیون تومان از حق الزحمه خود نوشت که این برای سریالی ویژه اتفاق خوبی نمی تواند باشد.
کامنت ها

اما در کل فارغ از گرفتن یا نگرفتن این سریال، نظرات بینندگان درباره بانوی عمارت پر از طعنه 
و متلک بوده است. این روزها تحت هشتگ #بانوی_عمارت به  وفور با نظراتی چون اینها مواجه 
می شوید: »فقط تو سریال ها و فیلمای ایرانی میشه دید که گوشــواره رو از روی روسری بزنن یا 
تاج رو روی روسری بزارن« یا» تحریف تاریخ! اینا مگه بانوان قجری نیستن!؟ پس سیبیلاشون 
کو؟« یا »جای تأسفه که زمان قاجار کارخونه دار وجود نداشته، چرا پیش خودشون فکر نکردن 
که سریالای رسانه  ملی بدون نقش کارخونه دار تهرانی پیش نمیره.« یا این یکی »والا اون چیزی 
که ما از  زنای قاجاری دیدیم سه هوا چربی و ریش و سیبیل و ابروی پیوسته بوده، نه ابروی کمونی 
رنگ شده و دماغ عملی و هیکل قلمی!« این نظرات را کاربران بیشتر درباره گریم و طراحی لباس 
عجیب وغریب سریال )باند زخم بستن از روی لباس، گوشواره از روی روسری و...( گفته اند. باید دید 

در قسمت های بعدی این جو تغییر خواهد کرد؟ علاقه مندان سریال امیدوارند این اتفاق رخ دهد.
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می توانـد  کمربنـد  بسـتن 
در  را  میـر  و  مـرگ  خطـر 
سرنشـینان صندلی عقب، ۲۵ 
تـا ۷۵ درصـد کاهـش دهـد.

 کودکان کم توان ذهنی
 برای صلح می نوازند

شهروند| بچه های کم توان ذهنی این روزها درحال 
آماده ســازی خود برای برگزاری یک کنســرت ویژه 
در تالار ســوره حوزه هنری هستند. مریم گیلاسیان، 
متخصص موســیقی درمانی از تدارک برگزاری یک 
کنسرت با همراهی »ارکســتر ملی ویژه« متشکل از 
کودکان و نوجوانان کم توان ذهنی و مبتلا به اوتیسم 
در حوزه هنری خبر داده اســت: »در دو سال گذشته 
ارکســتر ملی »ویژه« را تأســیس کردیم و  درهمین 
مدت موفــق به برگزاری کنســرت های متعددی در 
شهر گرگان شدیم.« حالا آنها به یک ارکستر 20نفره 
رسیده اند و روز بیست وسوم آذرماه، نخستین کنسرت 
رسمی خود را با محوریت صلح جهانی در تالار سوره 

حوزه هنری برگزار خواهند کرد. 
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